
   

 
 
MØTEPROTOKOLL 
 
 
Utvalg: Kommunestyret 
Møtested: Elektronisk fjernmøte 
Dato: 25.08.2020 
Tid: 18:00-21:05 
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Heidi Sann Medlem A 
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Anne Grethe Tømte Medlem A 
Lillian Hansen Medlem A 
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Per Bøhn Medlem SP 
Tom Roterud Medlem SP 
Marius Torgersen Medlem SP 
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Sverre Rimstad Medlem SP 
Simen Roterud Medlem SP 
Tove Nyhus Medlem FRP 
Anita Karin Bue Medlem FRP 
Liv Gustavsen Medlem FRP 
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Anne Arnesdatter Luke Medlem H 
Øystein Seland Medlem H 
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Orientering 
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PS 20/79 Godkjenning av protokoll fra kommunestyrets møte 
16.06.2020 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 25.08.2020 
 
Kommunestyrets enstemmige vedtak (35 stemmer): 
 
Protokollen godkjennes. 
 
 

PS 20/80 Årsmelding og årsregnskap 2019 for Esval Miljøpark KF 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 25.08.2020 
 
Kommunestyrets enstemmige vedtak (35 stemmer): 
 
1. Årsmelding og årsregnskap 2019 for Esval Miljøpark KF godkjennes. 
 
2. Merforbruket dekkes innenfor foretakets egne budsjettrammer i 2020, og det overlates til styret å 
finne ut hvordan dette skal gjennomføres. Foretaket bes redegjøre for mulig inndekning i forbindelse 
med rapporteringen per 2. tertial 2020. 
 
3. Årsmelding og årsregnskap er gjennomgått i eiermøtet 25.08.20 
Nødvendige detaljer og årsaker knyttet til økonomiske avvik er behandlet her. 
Tettere dialog og ikke minst samspill mellom styret og politikere, skal bidra til å sikre en fremtidig 
forsvarlig og forretningsmessig økonomisk drift av Esval Miljøpark KF. 
 
 
Protokolltilførsel fra Fremskrittspartiet: 
Nes FrP ønsker i utgangspunktet ikke å godkjenne Esval Miljøpark KF sin årsmelding for 2019 pga 
vesentlig budsjettavvik i regnskapet som ikke er håndtert i tråd med kommunelovens §47 og heller 
ikke redegjort for i årsmeldingen – ref både revisors og kontrollutvalgets kommentar. Formelt er det 
derimot ikke formålstjenlig/ikke praktisk mulig å fatte slikt vedtak så derfor denne protokolltilførsel 
for å markere vårt syn. 
 
 
Behandling: 
 
Forslag: 
 
Formannskapets innstilling: 
 

1. Årsmelding og årsregnskap 2019 for Esval Miljøpark KF godkjennes. 
 
2. Merforbruket dekkes innenfor foretakets egne budsjettrammer i 2020, og det overlates til 
styret å finne ut hvordan dette skal gjennomføres. Foretaket bes redegjøre for mulig 
inndekning i forbindelse med rapporteringen per 2. tertial 2020. 

 
 
Representanten Tom Roterud fremmet følgende tilleggsforslag på vegne av Arbeiderpartiet og 
Senterpartiet: 
 

3. Årsmelding og årsregnskap er gjennomgått i eiermøtet 25.08.20 
Nødvendige detaljer og årsaker knyttet til økonomiske avvik er behandlet her. 
Tettere dialog og ikke minst samspill mellom styret og politikere, skal bidra til å sikre en 
fremtidig forsvarlig og forretningsmessig økonomisk drift av Esval Miljøpark KF 

 



Protokolltilførsel: 
 
Representanten Tove Nyhus ønsket følgende protokolltilførsel på vegne av Fremskrittspartiet: 
 

Nes FrP ønsker i utgangspunktet ikke å godkjenne Esval Miljøpark KF sin årsmelding for 
2019 pga vesentlig budsjettavvik i regnskapet som ikke er håndtert i tråd med 
kommunelovens §47 og heller ikke redegjort for i årsmeldingen – ref både revisors og 
kontrollutvalgets kommentar. Formelt er det derimot ikke formålstjenlig/ikke praktisk mulig å 
fatte slikt vedtak så derfor denne protokolltilførsel for å markere vårt syn. 

 
Votering: 
 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
Repr. Roteruds tilleggsforslag ble enstemmig vedtatt. 

 
 

PS 20/81 Årsregnskap og årsmelding 2019 - Nes kommune 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 25.08.2020 
 
Kommunestyrets enstemmige vedtak (35 stemmer): 
 
1. Nes kommunes årsregnskap for 2019 godkjennes. 
2. Nes kommunes årsmelding for 2019 godkjennes 
 
 

PS 20/82 Disponering av regnskapsoverskudd for 2019 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 25.08.2020 
 
Kommunestyrets enstemmige vedtak (35 stemmer): 
 

Udisponert regnskapsresultat for 2019 på kroner 12.075.699 disponeres slik: 

1. Avsetning til Spillemiddelfond 25699109      800.000 kr 

2. Avsetning til Pensjonsreguleringsfond 25699111  5.000.000 kr 

3. Avsetning til Driftsfond 25699104     6.275.699 kr 
 
 

PS 20/83 Bruk av ubenyttede lånemidler fra tidligere år 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 25.08.2020 
 
Kommunestyrets enstemmige vedtak (35 stemmer): 
 
Oversikt over bruk av ubenyttede lånemidler fra tidligere år tas til orientering. 
 
 

PS 20/84 Godkjenning av revidert selskapsavtale Romerike 
Krisesenter 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 25.08.2020 



 
Kommunestyrets enstemmige vedtak (35 stemmer): 
 
Revidert selskapsavtale for Romerike krisesenter IKS vedtas. 
 
 

PS 20/85 Mulig redusert åpningstid i kommunale barnehager og 
skolefritidsordninger i Nes kommune, som følge av smitteverntiltak 
knyttet til Covid-19 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 25.08.2020 
 
Kommunestyrets vedtak (27 stemmer): 
 
1. Åpningstidene i de kommunale barnehagene og i SFO vil kunne være redusert ut kalenderåret 
2020 dersom dette anses som nødvendig for å ivareta nødvendige smitteverntiltak.  
2. Dersom de nasjonale retningslinjene endres vil åpningstiden bli endret tilbake til ordinær 
åpningstid før utgangen av kalenderåret 2020.  
3. Foresatte i samfunnskritiske yrker og barn med særlig behov får tilrettelagt tilbud utover 
åpningstiden etter behov, og innenfor rammen av ordinær åpningstid pr. virksomhet/ avdeling.  
4. Tilbakeføring til opprinnelige åpningstider kan gjøres administrativt, med informasjon til foresatte 
og på kommunens hjemmeside. 
 
 
Behandling: 
 
Forslag: 
 
Formannskapets innstilling: 
 

1. Åpningstidene i de kommunale barnehagene og i SFO vil kunne være redusert ut 
kalenderåret 2020 dersom dette anses som nødvendig for å ivareta nødvendige 
smitteverntiltak.  
2. Dersom de nasjonale retningslinjene endres vil åpningstiden bli endret tilbake til 
ordinær åpningstid før utgangen av kalenderåret 2020.  
3. Foresatte i samfunnskritiske yrker og barn med særlig behov får tilrettelagt tilbud 
utover åpningstiden etter behov, og innenfor rammen av ordinær åpningstid pr. virksomhet/ 
avdeling.  
4. Tilbakeføring til opprinnelige åpningstider kan gjøres administrativt, med informasjon 
til foresatte og på kommunens hjemmeside. 

 
Votering: 
 
Formannskapets innstilling ble vedtatt med 27 stemmer mot 8 (4 FRP, 4 H). 
 
 

PS 20/86 Godtgjøring av Ungdomsrådet 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 25.08.2020 
 
Kommunestyrets vedtak (22 stemmer): 
 
Saken utsettes til neste kommunestyremøte. Rådmannen kommer med supplerende informasjon, jf. 
spørsmål og debatt i behandlingen i dagens møte, før ny behandling. 
 
 



Behandling: 
 
Forslag: 
 
Rådmannens innstilling: 
 

a) Alle rådsmedlemmer godtgjøres med samme sats for møtegodtgjøring som medlemmene i 
de to andre rådene (rådene for mennesker med nedsatt funksjonsevne og eldrerådet). 

b) Møteleder; leder eller nestleder av ungdomsrådet får dobbel møtegodtgjøring.  
c) Vedtaket innarbeides i godtgjøringsreglementet for politikere i Nes 

 
Representanten Tove Nyhus fremmet følgende alternative forslag til forslag til punkt a på vegne av 
Fremskrittspartiet: 
 

a) Alle rådsmedlemmer i ungdomsrådet godtgjøres med kr 600,- pr møte 
 
Representanten Anne Grethe Tømte fremmet følgende utsettelsesforslag: 
 

Saken utsettes til neste kommunestyremøte. Rådmannen kommer med supplerende 
informasjon, jf. spørsmål og debatt i behandlingen i dagens møte, før ny behandling. 

 
Votering: 
 
Repr. Tømtes utsettelsesforslag ble vedtatt med 22 stemmer mot 11. To representanter falt ut av 
elektronisk møte under behandlingen og stemte ikke (repr. Lillian Hansen og Per Bøhn). 
Stemmene fordelte seg slik: 
 
For utsettelse:  
8 AP (Helle, Kjone, Rønoldtangen, Aanrud Dalen, Skolbekken, Sann, Johansen, Tømte) 
4 SP (Wahl, T. Roterud, Kvarme, Vandsemb) 
4 FRP 
1 H (Seland) 
2 SV/R 
1 KRF 
1 TSL 
1 V 
 
Mot utsettelse: 
3 AP (Sjøli, Tranum, Rudolfsen) 
3 SP (Torgersen, Rimstad, S. Roterud) 
3 H (Jevne, Luke, Sann) 
2 MDG 
 
 

PS 20/87 Interpellasjon fra Venstre - støttekontakttjenesten 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 25.08.2020 
 
Kommunestyrets enstemmige vedtak (32 stemmer): 
 
Ordet «støttekontakt» endres i Nes kommune til «fritidskontakt». 
 
 
Behandling: 
 
Forslag: 
 
Representanten Fidje fremmet følgende forslag: 



 
Rådmann utreder og legger fram politisk sak før behandling av budsjett og økonomiplan 
2021-2024 om støttekontakttjenesten, hvor følgende belyses:  
- økonomi 
- lovverk 
- mulige alternative tjenester 
- tildelingskriterier 
- rutiner vedrørende ansettelse og oppsigelse 
- rutiner vedrørende endringer i vedtak om tilbud 
- utfordringer 
- forbedringspotensial 

 
Ordføreren fremmet følgende forslag:  
 

Ordet «støttekontakt» endres i Nes kommune til «fritidskontakt». 
 
Votering: 
 
Representantene Lillian Hansen, Per Bøhn og Mari Henrikke Vandsemb falt ut av det elektroniske 
møtet, og deltok ikke i voteringen. 
Repr. Fidjes forslag fikk 15 stemmer, mens 17 representanter stemte mot. Forslaget falt dermed. 
Stemmer for: 4 FRP, 4 H, 2 MDG, 2 SV/R, 1 KRF, 1 TSL, 1 V. Stemmer mot: 11 AP, 6 SP. 
 
Ordførerens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
 
Interpellasjon og svar: 
 
Repr. Fidjes interpellasjon: 
 

På bakgrunn av flere tilbakemeldinger fra innbyggere om endringer i støttekontakttilbudet 
etter omstillingsprosess innen helse og velferd, samt kommunikasjon med administrasjonen 
i våres, stilet Nes Venstre spørsmål til ordfører 16. juni d.å. I sitt svar oppfordret fungerende 
ordfører Nes Venstre å fremme egen interpellasjon om saken.  
Det er kommunestyret som legger rammene for tjenestene i kommunen, og Nes Venstre 
frykter at politisk vedtatte kutt har gitt en dårligere støttekontakttjeneste i Nes. 

 
Ordførerens kommentarer/svar: 
 

Støttekontaktordningen i Nes kommune omfatter i hovedsak brukere som mottar tjenester 
av virksomhetene Dialog og mestring og Miljøarbeidertjenesten. Begge disse virksomhetene 
er organisert innunder kommunalområdet Helse og velferd.  Støttekontaktordningene drives 
nå om lag i tråd med budsjettet vedtatt i kommunestyret desember 2019. 
 
Gjennom våren 2020 har Helse og velferd, i dialog med aktuelle brukere ordningen, arbeidet 
for å komme ned på vedtatt budsjett på en god måte. I all hovedsak har man da funnet 
løsninger som brukerne har oppfattet som like gode eller bedre. Endringene har resultert i 
kun én klagesak. 
 
Rådene, Utvalg for oppvekst, helse og velferd samt formannskapet behandlet senhøsten 
2019 en samlet sak om tildelingskriterier, som også omfattet støttekontakt-ordningen. De 
økonomiske rammene for støttekontakt-ordningen har altså blitt vedtatt politisk både i 
budsjettet for 2020 og i saken om tildelingskriterier. 
 
Skal kommunen dekke brukernes behov for helse- og velferdstjenester, innenfor vedtatte 
økonomiske rammer, er det avgjørende å levere tjenester i tråd med Strategisk helse- og 
velferdsplan 2018- 2030, også kalt mestringsstrategien. Strategien ble enstemmig vedtatt i 
kommunestyrets møte i juni 2018.  
 



Hvis vi skal gå inn og revurdere enkelte tjenesteområder underveis, kan det komme i konflikt 
med gjennomføringen av den vedtatte helse- og velferdsplanen. 
 
Samtidig bør det gjøres en evaluering av noen av de sentrale tiltakene som er gjennomført 
for å levere på mestringsstrategien og holde de økonomiske rammene.  En slik evaluering 
må/kan i stor grad dreie seg om å spørre brukerne selv om deres erfaringer.  Dette bør vi 
komme nærmere tilbake til blant annet knyttet til en kommende politisk sak om hvordan vi 
organiserer brukermedvirkning i Nes kommune. Denne saken er under utarbeidelse. 
 
Ved å involvere brukerne, be om deres erfaringer knyttet til konkrete tjenester, og bruke 
innspillene aktivt i forbedringsarbeidet håper jeg vi kan jobbe med kontinuerlig forbedring, 
samtidig som vi unngår en omkamp på de økonomiske rammene som allerede er vedtatt. 
Jeg kommer derfor ikke til å støtte forslaget om at rådmannen legger frem en egen sak om 
støttekontakttjenesten. 

 
 

PS 20/88 Interpellasjon fra Høyre - byggesaksgebyrer 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 25.08.2020 
 
Intet vedtak ble fattet i saken. 
 
 
Interpellasjon og svar: 
 
Representanten Anne Lukes interpellasjon: 
 

Nes Høyre har blitt kontaktet av en innbygger på Neskollen vedrørende behandling av en 
dispensasjonssøknad. Tiltaket gjelder en bod på 15 m2, og er normalt ikke søknadspliktig, 
men grunnet begrensning i utnyttelsesgrad er det nødvendig å søke om dispensasjon. Han 
har blitt informert av saksbehandler i kommunen om at søknader om utnyttelsesgrad i 
hovedsak skal politisk behandles, uavhengig av størrelsen eller arten på tiltaket. Gebyr for 
politisk behandling er kr. 16 000, pluss administrativt gebyr og kart, og utgjør til sammen ca. 
kr. 20 000.  
 
Sett i forhold til tiltakets størrelse og art, synes søker at gebyrstørrelsen er uforholdsmessig 
høy, noe Nes Høyre er enig i. Byggesaksgebyrer skal slik vi forstår det dekke kommunens 
utgifter til saksbehandling, og ikke være en inntektskilde. Vi ønsker derfor å stille følgende 
spørsmål: 
 
1. Hva er prinsippene for gebyrfastsettelse av mindre tiltak? 
2. Hva betyr det at dispensasjonssøknader i hovedsak skal politisk behandles, og hvilke er 
det i så fall som ikke skal til politisk behandling/i hvilke saker fatter administrasjonen selv 
vedtak?   
3. Er det hensiktsmessig at politikere skal behandle saker i denne størrelsesorden? 
 

Ordførerens svar: 
 

1. Hva er prinsippene for gebyrfastsettelse av mindre tiltak? 
 
Prinsippet for fastsettelse av alle byggesaksgebyrer er hvor mye ressurser en 
gjennomsnittlig sak innenfor hver kategori krever. Gebyret skal dekke kommunens 
kostnader med behandling av saken.  
 
Et mindre tiltak vil i utgangspunktet medføre mindre ressursbruk og det er derfor lavere 
gebyrer på slike saker. Enkelte oppgaver vil imidlertid måtte gjøres uavhengig av sakstype. 
Det vil også være slikt at noen tiltak, selv om de er små, vil være krevende og behandle for 
kommunen. Dette kan for eksempel gjelde saker med naboprotester og høyt konfliktnivå, 



tiltak som utfordrer andre myndigheter. Eller saker som i seg selv er små , men som 
utfordrere rammen som kommunestyret har satt for tomta.  
 
Det er langt mer ressurskrevende når en sak skal behandles politisk. Derfor er det stor 
forskjell på gebyret om en sak er prinsipiell og fremmes til utvalget eller om 
administrasjonen kan fatte et vedtak selv.  
 
2. Hva betyr det at dispensasjonssøknader i hovedsak skal politisk behandles, og hvilke er 
det i så fall som ikke skal til politisk behandling/i hvilke saker fatter administrasjonen selv 
vedtak?   
 
Alt som er i samsvar med arealplanene kan behandles av administrasjonen uten 
dispensasjon. Alt som er i strid med arealplanene skal i utgangspunktet avslås av 
administrasjonen. Så er det slik at verden ikke er så svart/hvit. Arealplaner fanger ikke opp 
alle eventualiteter når de utarbeides. Det kan være gode grunner, og god samfunnsnytte i et 
tiltak det søkes dispensasjon for.  
 
Dersom saken er prinsipiell skal den uansett behandles politisk. Det er en vurderingssak 
hva som legges frem for politikken. Det er avgjørende om intensjonen bak planen 
tilsidesettes, og om vedtaket kan skape presedens.  
 
 
3. Er det hensiktsmessig at politikere skal behandle saker i denne størrelsesorden?  
 
Saker om små boder bør i utgangspunktet ikke havne på politikernes bord. Men i dette 
tilfellet har kommunestyret vedtatt en reguleringsplan som tillater en BYA på 15 %. For 
denne tomten er det tidligere gitt dispensasjon for å gå ut over tillatt grad av utnytting. Derfor 
mente «byggesak» at dette ville bli en prinsipiell sak som burde behandles politisk. Dette ble 
signalisert til søker. 
 
Dessverre har administrasjonen vært for rask med konklusjonen når det gjelder 
behandlingsmåte. Da vi så nærmere på saken viser det seg at det er tomter innenfor dette 
delfeltet som har fått bygge med en grad av utnytting på 20 % BYA. Den aktuelle tomten har 
som nevnt tidligere fått tillatelse til en utnytting på 17,7  % BYA.  
 
I henhold til likebehandling bør det her gi dispensasjon til å sette opp bod på 15 m2. Saken 
er ikke prinsipiell og det er ikke behov for politisk behandling. Dette er meddelt søker. 

 
 

PS 20/89 Fjernmøter i folkevalgte organer 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 25.08.2020 
 
Kommunestyrets vedtak: 
 
1. Møter i Nes kommunes folkevalgte organer kan gjennomføres som fjernmøter frem til utgangen 
av 2021. 
2. Hvert organs leder har myndighet til å avgjøre om et møte skal gjennomføres som fjernmøte. 
 
 
Behandling: 
 
Forslag: 
 
Formannskapets innstilling: 
 

1. Møter i Nes kommunes folkevalgte organer kan gjennomføres som fjernmøter frem til 
utgangen av 2021. 



2. Hvert organs leder har myndighet til å avgjøre om et møte skal gjennomføres som 
fjernmøte. 

 
Representanten Liv Gustavsen fremmet følgende forslag til alternativt punkt 1 på vegne av 
Fremskrittspartiet: 
 

1. Møter i Nes kommunes folkevalgte organer kan gjennomføres som fjernmøter frem til 
utgangen av 2020. 

 
Votering: 
 
Punkt 1 i repr. Gustavsens forslag ble satt opp mot punkt 1 i formannskapets innstilling. 
Rådmannens innstilling ble vedtatt med 26 stemmer mot 9 (4 FRP, 4 H, 1 TSL). 
Punkt 2 i formannskapets innstilling enstemmig vedtatt. 
 
 


